
احداث نيروگاه سيكل تركيبي و مركز توليد برق قم 
در دولت قبل كليد خورد و بلافاصله س��رمايه گذار 
پروژه پاي كار آمد و ظرف چند روز توانست مجوز 
احداث نيروگاه مذكور را با س��وخت گاز در منطقه 
نيزار قم دريافت كند! پس از آن بروز مخالفت هاي 
برخي كارشناسان و مسئولان استان در خصوص 
كارشناس��ي نبودن اين طرح و معايب احداث اين 
نيروگاه تنها به جانمايي مجدد و تغيير مكان احداث 
اين پروژه انجاميد!  ب��ا اين حال مخالف��ان از پاي 
ننشستند و چندي بعد كارشناسان محيط زيست 
و برخي مسئولان اس��تان قم مدعي شدند احداث 
اين نيروگاه در هر نقطه استان نه تنها منفعتي براي 
ساكنان آن ندارد بلكه راه اندازي اين نيروگاه با توليد 
گازهاي گلخانه اي، آلودگي هوا، كمبود منابع آبي و 
مصرف بالاي گاز مي تواند شرايط زندگي را بر قمي ها 
س��خت و س��خت تر كند. ضمن اينكه اين طرح به 

عنوان يكي از پروژه هاي آب بر مي تواند در اين بحران 
بي آبي اندك ذخاير باقي مانده آبي استان را هم به 
تاراج ببرد.  در ميان مخالفان اين طرح، نمايندگان 
مردم قم در مجلس شوراي اسلامي از جمله افرادي 
بوده اند كه از همان ابتدا در مقابل اجراي اين پروژه 
موضع گرفته اند.  احمد اميرآب��ادي فراهاني، يكي 
از نمايندگان مردم قم در مجلس در اين خصوص 
مي گويد: ما در اس��تان به صنايعي كه آب بر است 
مجوز شروع فعاليت نمي دهيم حتي اگر اين پروژه 
به اش��تغال اس��تان كمك كند. وي مي افزايد: اين 
نيروگاه تأثير چنداني در اشتغال نداشته و منفعتي 
براي استان ندارد و از آنجا كه قرار است از طريق اين 
نيروگاه براي كل كشور برق تأمين كنند، از اين رو 
مكان هاي زيادي براي اح��داث اين نيروگاه وجود 
دارد.  اميرآبادي با تأكيد بر اينكه ما نمايندگان شهر 
قم با احداث نيروگاه سيكل تركيبي و مركز توليد 

برق در قم مخالف هس��تيم، مي افزايد: ساخت اين 
نيروگاه را از نظر زيست محيطي و گازهاي گلخانه اي 
به صلاح مردم نمي دانيم و پيگيريم كه در قم اجرايي 
نشود. بنده و آقاي ذوالنور صراحتاً به استاندار قم نظر 
مخالف خود را در ارتباط با اين نيروگاه اعلام كرده ايم 
و گفته ايم اگر شما ادله كافي كارشناسي در اين مورد 
داريد بايد در آينده پاسخگوي افكار عمومي باشيد. 

   اجراي اين طرح توجيه پذير است؟
طبق بررسي هاي كارشناسان احداث يك نيروگاه 
حرارتي ديگر در قم، مصرف گازي معادل سه برابر 
يك كلانش��هر را در پي داشته كه خود اين مسئله 
مي تواند عاملي براي خشكي هوا و كاهش بارندگي 
استان شود. ضمن اينكه اين نيروگاه براي فعاليت 
خود در هر ثانيه 5 مترمكعب آب ني��از دارد كه با 
توجه به مسئله كمبود آب، توجيهي براي استان 
وجود ندارد. اين در حالي اس��ت كه طي سال هاي 

اخير نيروگاه حرارتي فعلي قم از لحاظ آلايندگي و 
توليد گرما بر زندگي ساكنان بخش هاي خلجستان، 
كهك و س��لفچگان اثرات نامطلوبي داشته است و 
حالا با راه اندازي نيروگاه حرارتي ديگري در منطقه 
آن هم با س��وخت مصرفي زياد گاز، قطعاً شرايط 
زيست محيطي در اين استان به مرز بحراني خواهد 
رسيد.  اين در شرايطي است كه بسياري از مخالفان 
اين طرح، لزوم ايجاد اين نيروگاه براي رفع نياز برقي 
اس��تان را هم بي اس��اس مي دانند. چراكه در حال 
حاضر نياز فعلي استان قم با احداث يك پست برق 
80 مگاواتي هم قابل رفع اس��ت و احداث نيروگاه 
910مگاواتي براي توليد برق مصرفي قم توجيهي 
ندارد. ضمن اينكه برآوردها و مطالعات انجام شده 
از عدم جهش جمعيت اين اس��تان در س��ال هاي 
آتي حكايت مي كند!  با اين تفاسير واضح است كه 
در احداث اين نيروگاه هدفي جز تأمين برق استان 
قم دنبال مي شود. اينجاست كه با توجه به مصوبه 
هيئت دولت مبني بر ممنوعيت احداث صنايعي 
چون نيروگاه تا ش��عاع 120 كيلومتري پايتخت، 
ساخت اين نيروگاه براي تأمين برق مورد نياز استان 
تهران در نقطه اي از استان قم توجيه پذير مي شود! 
علي مرادي، عضو ش��وراي اسلامي شهرستان قم 
با تأييد اين مطلب مي گويد: واضح اس��ت كه برق 
توليدي اين نيروگاه براي استان تهران است و قم 
بهره اي از آن نمي برد از اي��ن رو بايد به طور جدي 
انتقال نيروگاه حرارتي به ابتداي حوزه استحفاظي 

تهران را پيگيري كرد.  
   تداوم سكوت وزارت نيرو! 

در حالي كه مدت هاس��ت مسئولان اس��تان قم از 
نمايندگان مردم در مجلس شوراي اسلامي گرفته 
تا شوراي شهر و اداره كل محيط زيست استان، اداره 
كل بهداشت و فعالان محيط زيست و حتي مردم 
عادي در مقابل احداث نيروگاه مذك��ور از راه هاي 
مختلف مخالفت خود را اعلام كرده اند اما مسئولان 
وزارت نيرو به عنوان متولي اين پروژه هيچ واكنشي 
در مقابل اين اعتراضات انجام نداده اند. بنا به گفته 
مس��ئولان اس��تان با وجود اينكه با صراحت اعلام 
شده كه طبق گزارشات كنوانسيون هاي بين المللي 
و همچنين مقررات استاني ايجاد نيروگاه حرارتي 
به دليل توليد گازهاي سمي خلاف مقررات است، 
تاكنون هيچ مصوبه، دستورالعمل يا بخشنامه اي 
كه نشان دهنده موضع گيري وزارت در مقابل اين 
اعتراضات باشد به هيچ دستگاهي ابلاغ نشده است! 
همچنين به رغم اينكه مسئولان استان به طور جدي 
از مجموعه وزارت نيرو خواس��ته اند از بحث ايجاد 
نيروگاه هاي حرارتي جديد در قم بگذرد ولي از سوي 

وزارت مذكور هيچ پاسخي دريافت نشده است. 
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نمايندگان قم در مجلس مخالفند، وزارت نيرو ساكت است
احداث نيروگاه آلاينده و آب بر در قم توجيه ندارد

عليرضا صلواتي معاون حمل و نقل و ترافيك 
شهرداري اصفهان:

 سه شنبه ها چهارباغ عباسي 
نفس راحت مي كشد

شهر اصفهان از س�ال ها پيش به عنوان 
شهر دوچرخه ها مطرح بوده اما به دليل 
رواج زندگي ماش�يني، ام�روز تقاضاي 
دوچرخه ها در اين ش�هر كمتر ش�ده و 
بيشتر به سمت موتورسيكلت و خودرو 
حركت كرده اس�ت.  به دنب�ال افزايش 
خودروها در ش�هر مي�زان آلودگي هوا 
و ترافيك تشديد شده اس�ت در اين راس�تا طرح پويش مردمي 
ترافيك و سه شنبه هاي بدون خودرو مطرح شد تا تنفس مصنوعي 
به شهر داده شود.  طرح سه شنبه هاي بدون خودرو از سوي معاونت 
حمل و نقل و ترافيك شهرداري اصفهان به منظور كاهش ترافيك 
شهر برنامه ريزي شده كه از 12 مردادماه سال جاري مورد اجرا قرار 
گرفت.  براي اطلاع از جزئيات اين طرح با عليرضا صلواتي معاون 
حمل و نقل و ترافيك ش�هرداري اصفهان به گفت وگو نشس�تيم. 

    
ماجراي سه شنبه هاي بدون خودرو چيست؟

سه شنبه هاي بدون خودرو پويشي مردمي است كه در روز مشخصي 
از هفته مردم به كمتر استفاده كردن از وسايل نقليه شخصي خويش 
مبادرت مي كنند.  اين طرح صرفاً مس��دود كردن خيابان، استفاده از 
دوچرخه و وسايل نقليه غير موتوري در مس��ير معين و در روز معين 
نيست بلكه اين يك حركت عظيم مردمي و جمعي، براي نجات جان 
اصفهان از آلودگي و ترافيك است كه در اوقات معين و در برخي مسير ها 
اجرايي مي ش��ود.  فرهنگِ كمتر اس��تفاده كردن از خودرو بايد عادي 
شود كه اين آرمان ماست؛ البته تا كمتر از دو سال آينده، خيابان هاي 
تاريخي مانند چهارباغ، به صورت يك پياده راه مي شوند كه براي اين كار 

زمينه سازي و نظرسنجي هايي نيز صورت گرفته است. 
حاصل اين طرح چه خواهد بود؟

كاهش ترافيك و آلاينده ها مهم ترين ماحص��ل اين طرح خواهد بود.  
عدم تردد خودرو هاي شخصي در روز ها و مسير هاي معين باعث كاهش 
آلودگي هوا، آرامش و كاهش آلاينده ها خواهد ش��د، لذا بايد كمي به 
استفاده نكردن از خودرو هاي ش��خصي خويش عادت كنيم و جلوي 
ازدياد آلاينده ها را بگيريم.  ما براي رفع ترافيك و آلودگي هوا نبايد تنها 
به دنبال شعار و كارهاي بزرگ باشيم زيرا در صورت چنين خواستاري 
هيچ گاه آن طرح عملياتي نمي ش��ود، بنابراين با طرح هايي همچون 

سه شنبه هاي بدون خودرو شاهد تردد كمتر خودرو خواهيم بود. 
طرح از كجا آغاز خواهد شد؟

گام اول ايجاد محدوديت، از ميدان امام حس��ين)ع( ت��ا خيابان آمادگاه 
خواهد بود. در روزهاي سه شنبه، از ساعت 16 الي 22 محدوديت براي تردد 
خودروهاي شخصي ايجاد خواهد شد كه البته اقدام قابل توجهي كه در اين 
زمان انجام خواهد گرفت اجراي برنامه هاي فرهنگي است.  هماهنگي هايي 
با سازمان ورزش، سازمان فرهنگي تفريحي، سازمان زيبا سازي و كميته 
فرهنگ شهروندي انجام شده كه هر كدام اقدامات مناسبي در اين زمان 
انجام خواهن��د داد. البته با كس��به آن محل نيز در خص��وص اين طرح 
نظرسنجي و مشورت صورت گرفته است تا براي بهتر انجام دادن اين طرح 
اقدام كنيم.  در اجراي طرح محدود كردن مسير تردد خودروها در ميدان 
امام )ره( برخي گمان مي كردند كه با مشكلاتي همراه خواهند شد ولي پس 

از اجراي آن، شاهد وضعيت مطلوب تري در اين ميدان بوديم. 
طرح سه ش�نبه هاي بدون خودرو در شهرهاي ديگر هم 

اجرايي شده است؟
طرح سه شنبه هاي بدون خودرو از شهر يزد ش��روع شده كه سازمان 
محيط زيست نيز حامي آن شده است، در اصفهان نيز به طور عملي در 
حال اجرايي كردن اين طرح هستيم.  در فرانسه و چند كشور ديگر دنيا 
چنين طرحي به صورت پايلوت در حال اجرايي شدن است كه ايران و 
به تبع آن كلانشهر اصفهان، به دليل مشكلات آلاينده ها و ترافيك، بايد 
از آن استفاده كند.  در گذشته اصفهان به نام شهر دوچرخه ها شناخته 
مي ش��د اما حالا نامي از اين ويژگي در اصفهان نيست؛ به هر حال بايد 
دانست كه استفاده از دوچرخه و ديگر وسايل نقليه غيرموتوري و كاهش 
استفاده از وس��ايل نقليه موتوري به س��لامت و آرامش خود ما كمك 

مي كند و اميدواريم اين طرح با موفقيت انجام شود. 

نماينده مردم اروميه در مجلس:
 دولت و مجلس 

نگاه سياسي به اقتصاد را پاك كنند
 نماين�ده م�ردم ارومي�ه در مجل�س 
ش�وراي اس�لامي بر ل�زوم هم�كاري 
دول�ت و مجل�س در راس�تاي زدودن 
نگاه سياس�تمداري از اقتصاد كش�ور 
تأكيد كرده و گفت: دستگاه هاي اداري 
بايد عملك�رد واقعي خود در راس�تاي 
تحق�ق اقتصاد مقاومت�ي را ارائه كنند. 

روح الله حضرتپور در گفت و گو با خبرنگار »ج��وان«  اظهار كرد: اقتصاد 
مقاومتي و تمامي سياست هاي آن كه از طرف رهبر معظم انقلاب ابلاغ 
شده است بايد مدنظر مسئولان قرار گرفته و آنها در اقدام، عملكرد خود 
را نشان دهند.  وي افزود: متأسفانه شاهد آن هستيم برخي سازمان ها و 
ادارات به جاي ارائه عملكرد قابل قبول با قراردادن اندك اقدامات خويش در 
ذره بين رسانه ها سعي در انحراف افكار عمومي دارند.  نماينده مردم اروميه 
در مجلس يادآور شد: آذربايجان غربي و اروميه به واسطه استعدادهاي 
ذاتي و بالقوه در حوزه كش��اورزي، دامپروري و صناي��ع تبديلي يكي از 
مستعدترين مناطق كشور براي توسعه سياست هاي اقتصاد مقاومتي در 
حوزه اشتغالزايي براي فارغ التحصيلان بيكار است، از اين جهت پيگير اين 
موضوع براي رفع هرچند اندك بيكاري گسترده در بين جوانان خواهم بود.  
حضرتپور با اشاره به نقش بارز فرهنگ سازي در حوزه اقتصاد مقاومتي 
تأكيد كرد: فرهنگ سازي مسئله بسيار مهمي در پيشبرد سياست هاي 
اقتصاد مقاومتي و به نتيجه رساندن آن است و تا مقوله فرهنگ اقتصاد 
مقاومتي در جامعه تبيين نشود نمي توانيم متصور شويم كه تك تك افراد 
جامعه حساس به اجراي سياست هاي اقتصاد مقاومتي شوند و در اين بين 

بيشترين و مهم ترين مسئوليت شامل رسانه ها مي شود. 

 اعتبار 2 ميلياردي 
براي زيرساخت هاي گردشگري كلاله

بيش از 2 ميليارد تومان اعتبار در خصوص     گلستان
ايجاد زيرساخت هاي بخش گردشگري 
شهرستان كلاله در بودجه ملي و استاني اداره كل ميراث فرهنگي، 
صنايع دستي و گردش�گري اس�تان گلس�تان در نظر گرفته شد. 
ابراهيم كريمي مدير كل ميراث فرهنگي، صنايع دس��تي و گردشگري 
استان گلستان با اعلام اين خبر گفت: منطقه نمونه گردشگري آق سو يكي 
از جاذبه هاي زيبا و طبيعي شهرستان كلاله و استان گلستان است و با توجه 
به استقبال گردشگران و مسافران از اين منطقه زيبا اين اداره كل آمادگي 
دارد با همكاري شهرداري كلاله زيرساخت هاي گردشگري در اين منطقه 
را تكميل نمايد و همچنين رقم پيش بيني اين اداره كل جهت ساماندهي 
منطقه آق سو در سال 96 مبلغ 687 ميليون تومان است.  وي ادامه داد: 
اولويت اصلي در اين منطقه تكميل مس��ير دسترس��ي، ايجاد سرويس 
بهداشتي، كمپ و سكو هاي برداشت آب است كه البته در سنوات گذشته 
اقداماتي صورت گرفته ولي با توجه به استقبال گردشگران و مسافران از 
اين منطقه كافي نبوده و اين اداره كل در سال 96 اعتبار يك ميليارد و 112 

ميليون تومان را جهت ايجاد زيرساخت ها پيش بيني كرده است. 

 رونق 27 درصدي عمليات كانتينري 
در پيشرفته ترين بندر كانتينري ايران

مدي�ر منطق�ه وي�ژه اقتص�ادي بندر     هرمزگان
ش�هيد رجايي از افزايش 27 درصدي 
 عملي�ات تخلي�ه و بارگي�ري محموله ه�اي كانتين�ري در بن�در 
ش�هيد رجاي�ي از ابت�داي س�ال ج�اري تاكن�ون خب�ر داد. 
ابراهيم ايدني با بيان اينكه بزرگ ترين بندر تج��اري ايران طي چهار 
ماهه سال جاري ميزبان بالغ بر يكهزار و 376 فروند شناور با تناژهاي 
مختلف بوده است، خاطرنشان كرد: اين رقم نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته افزايش 8درصدي داشته كه از كل شناور ورودي به بندر شهيد 
رجايي، يكهزار و 97 فروند بالاي هزار تن وزن داشته است.  وي از تخليه 
و بارگيري 669 هزار و TEU 847 كانتينر و رشد 27 درصدي حجم 
اين عمليات در پيش��رفته ترين بندركانتينري كشور طي چهار ماهه 
سال جاري خبر داد.  ايدني در مورد عملكرد منطقه ويژه اقتصادي بندر 
شهيد رجايي از ابتداي سال جاري تا ابتداي مرداد ماه امسال گفت: طي 
مدت ياد ش��ده، در مجموع 26 ميليون و 621 هزار و 815 تن كالاي 
نفتي و غير نفتي در بزرگ ترين بندر تجاري ايران تخليه و بارگيري شد 
كه افزايش 32 درصدي طي اين مدت به ثبت رس��يد كه از اين حجم 
عمليات بندري، 16 ميليون و 824 هزار و 236 تن مربوط به كالاهاي 
غير نفتي و 9 ميليون و 797 هزار و 579 ت��ن اختصاص به مواد نفتي 

دارد كه به ترتيب 34 و 28 درصد افزايش داشته است. 

 چندي پيش بود كه 

محمدرضا سوري 
   گزارش2

خبر تعطيلي كارخانه 
قند كرج روي سايت 
خبرگزاري ها قرار گرفت و اعلام شد به خاطر تأمين 
نشدن شكرخام مورد نياز، اين كارخانه به طور موقت 
بسته شده  است.  اين اظهارات در حالي مطرح شد 
كه مديرعامل كارخانه قند كرج با تأييد تعطيلي اين 
كارخانه اعلام كرد »نيم�ي از 250 كارگر اين واحد 
توليدي بيكارشده اند  و مابقي نيز بدون كوچك ترين 
فعاليتي تنها در محل كارخود حاضر شده و حقوق 
خود را دريافت مي كنند و اگر شرايط به اين منوال 
ادامه پيدا كند فعاليت اين واحد قديمي 84 ساله  
براي هميشه پايان خواهد يافت.«   اين اظهارات در 
حالي مطرح شد كه برخي از مسئولان اين تعطيلي 
 را  موقتي مي دانس�تند و معتقد بودن�د  اين واحد  
دوب�اره تولي�دات خ�ود را از س�ر مي گي�رد. 

    
با وجود ادع��اي برخي مس��ئولان در خصوص حل 
مشكلات اين واحدهاي توليدي، اما واقعيت ها نشان 
مي دهد نبايد به اين حرف ها زياد خوش بين بود كه 
براي اين مدعا بايد به تعطيلي هميشگي كارخانه قند 
ورامين و دزفول اشاره كرد كه موجب بيكاري بيش از 
1000تن از كارگران باسابقه اين واحد هاي توليدي شد.  
   تعطيل�ي كارخان�ه قن�د84 س�اله ك�رج

چند هفته پيش بود كه مديرعامل كارخانه قند كرج 
از تعطيلي اين واحد صنعتي پس از 84 سال فعاليت 
خبرداد.  علي اصغر شهبازي در اين باره گفت: »مواد 
اوليه اين كارخانه شكر است و هرگونه خللي در روند 
تأمين آن مي تواند توليد را با مشكل مواجه كند.« اين 
مسئول افزود: »اوايل س��ال 93 بود كه وزارت جهاد 
كش��اورزي طي مصوبه اي ممنوعيت واردات شكر 
خام را به اجرا درآورد كه اين موضوع موجب ش��د تا 

كارخانجات با كمبود مواد اوليه مواجه شده و تعطيل 
ش��وند.« مديرعامل كارخانه قند كرج ادامه داد: »از 
آنجا كه كشور سالانه به 800 هزار تن شكر خام نياز 
دارد، لذا دولت در اين زمينه بايد به فكرچاره باشد.« 
سرانجام تأمين نشدن مواد اوليه موجب شد تا نيمي 
از 250 نفر از كارگران كارخانه قند كرج بيكار شده و 
مابقي نيز به عنوان كارگران رسمي صرفاً در محل كار 

خود حضور داشته باشند. 
  واردات در حد نياز آزاد است 

با وجود اينكه آمارها نش��ان مي دهد تأمين نشدن 
مواد اوليه از جمله ش��كر خام موجب شده تا برخي 
از واحدهاي توليدي تعطيل شوند، اما مديركل دفتر 
مقررات و استانداردهاي بازرگاني وزارتخانه صنعت 
با اشاره به اس��تثنائات موارد قانوني در اين خصوص 
مي گويد: »كارخانه هاي تصفيه ش��كر مي توانند با 

هماهنگي گمرك، از محل ظرفيت ورود موقت، شكر 
خام تهيه  كرده و پس از تصفيه به كش��ورهاي ديگر 
صادر كنند.« سيد جمال مدرسي مي افزايد: »وزارت 
جهاد كش��اورزي به منظور حمايت از كارخانه هاي 
تصفيه شكر از سال گذشته اجازه ورود موقت شكر خام 
براي تصفيه و صادرات دوباره، مشروط بر توزيع نشدن 
آن در بازارهاي داخلي را داده است.« وي با اشاره به 
يكي ديگر از س��از و كارهاي وزارتخانه در حمايت از 
كارخانه هاي تصفيه شكر، ادامه مي دهد: »هرساله 
مقداري ش��كر براي تأمين ذخاير راهبردي توسط 
ش��ركت بازرگاني دولتي ايران وارد و ذخيره سازي 
مي شود كه وزارت جهاد كشاورزي به منظور حمايت 
از كارخانه ها، مقرر كرد براساس ظرفيت كارخانجات 
اين شكر بين آنها توزيع و سپس شكر تصفيه شده به 

شركت بازرگاني دولتي تحويل داده شود.«

  تعطيلي موقتي است 
برخي از مسئولان از جمله وزارت صنعت اين تعطيلي 
را موقتي دانسته و مي گويند اين واحدها مي توانند با 
گرفتن مجوزهاي لازم براي واردات شكر خام دوباره 
به فعاليت خود ادامه دهند.  مديركل تعاون، كار و رفاه 
اجتماعي استان البرز با موقتي دانستن اين تعطيلي 
به خبرگزاري ها مي گويد: »تعطيلي كارخانه قند كرج 
موقتي است و با رفع ممنوعيت واردات شكر به كشور 
فعاليت اين واحد توليدي از س��ر گرفته مي شود.« 
اسماعيل خليلي مي افزايد: »با توجه به ممنوعيت 
واردات شكر و سياس��ت دولت براي محدود كردن 
ورود اين محصول به كشور كارخانه قند كرج دچار 
كمبود مواد اوليه شده و به شكل موقت تعطيل شده 
است.« اين مسئول ادامه مي دهد: »به جز 60 نفري 
كه قرارداد موقت داشته اند ساير 190 كارگر ديگر 
حقوق قانوني خود را دريافت مي كنند و با محل كار 
ارتباط مستقيم دارند.« اين اظهارات درحالي مطرح 
مي شود كه با بررسي موارد مشابه، از جمله كارخانه 
قند ورامين اين موضوع موج��ب تعطيلي و بيكار 
شدن 400 نفر از كارگران اين واحد توليدي قديمي 

براي هميشه شد.   
   وقتي مسئولان پاسخگو نيستند 

از آنجا كه روزنامه جوان برحسب احساس وظيفه 
ذاتي خود، نگران بيكار ش��دن كارگران واحدهاي 
توليدي بوده لذا با وجود تماس هاي چند باره با دفتر 
اسماعيل خليلي مديركل تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
استان البرز از مسئول دفتر ايش��ان خواست تا در 
خصوص وضعيت تعطيلي اين كارخانه و راه اندازي 
دوباره آن اطلاع رس��اني كرده و كارگ��ران را از اين 
نگراني در آوردند، اما هر بار به بهانه حضور ايشان در 
جلسات مختلف يا صرف ناهار از هرگونه پاسخگويي 

در اين زمينه طفره رفتند. 

شكر نرسيد، كارخانه84ساله  قند كرج هم تعطيل شد
بحران تعطيلي كام كارخانه هاي قند كشور را تلخ كرده است

احداث نيروگاه س�يكل تركيبي در قم از جمله پروژه هاي پرحاشيه اي 
اس�ت كه به رغم مخالفت هاي چند س�اله مس�ئولان اس�تان، پرونده 
راه اندازي آن همچنان باز اس�ت. پروژه اي كه به منظور تأمين برق مورد 
نياز استان قم در دولت دهم تصويب شد اما بعدها به دليل مخالفت هاي 
كارشناسان محيط زيست و بررسي هاي علمي مجدد، ساخت و راه اندازي 

آن به طور كامل منتفي ش�د. در نهاي�ت جديت و اصرار س�رمايه گذار 
پروژه و موافق�ت وزارت نيرو در اح�داث اين نيروگاه س�يكل تركيبي 
به جانمايي مجدد و تغيير مكان س�اخت آن رس�يد و قرار شد در نقطه 
ديگري از استان قم نيروگاه مذكور برپا شود؛ مسئله اي كه حالا به يكي 
از مهم ترين دغدغه هاي مردم و مسئولان استان قم تبديل شده است. 

افزايش توليد در واحدهاي صنعتي البرز در اولويت است  
شهرس�تان س�اوجبلاغ ظرفيت ه�اي بس�يار بالاي�ي در صنعت    البرز
دارد و داراي برنده���اي مختلف�ي در اي�ن ح����وزه اس�ت. 
ايرج موفق مديركل صنعت، معدن و تجارت اس��تان البرز در همايش توليدكنندگان مواد غذايي با 
عنوان كردن اين مطلب گفت: در اين راستا و با توجه به اينكه توسعه و پيشرفت واحدهاي صنعتي 
يكي از مهم ترين اولويت هاي ما براي رسيدن به اقتصاد مقاومتي است لذا افزايش توليدات واحدهاي 
صنعتي و توليدي در دستور كار قرار گرفته است.  وي خاطرنشان كرد: در اين راستا بايد مشكلات 
واحدهاي صنعتي در اين شهرستان مرتفع شود و با ارائه تسهيلات به آنان مسير شكوفايي و توسعه 
را براي آنان هموار كرد.  موفق با اشاره به اينكه يكي از مهم ترين اهداف ما در سال جاري تحقق شعار 
اقتصاد مقاومتي اقدام و عمل اس��ت، افزود: بايد از ظرفيت هاي موجود در اين زمينه استفاده كرد و 

تحولات اساسي را در حوزه اقتصاد در منطقه به وجود آورد. 

آغاز پرداخت تسهيلات رونق توليد در آذربايجان شرقي 
دبير كارگروه تسهيل و رفع موانع توليد آذربايجان شرقي از آغاز     آذربايجان شرقي
پرداخت تس�هيلات طرح رونق تولي�د در اين اس�تان خبر داد. 
سخاوت خيرخواه گفت: بعد از ابلاغ دس��تور العمل تأمين مالي سرمايه در گردش واحد هاي توليدي و 
طرح هاي بالاي 60 درصد پيشرفت فيزيكي از سوي وزير صنعت، معدن و تجارت، اقدامات اجرايي آن 
در استان شروع شده كه تا كنون نزديك به 300 واحد توليدي براي اخذ تسهيلات به بانك هاي استان 
معرفي شده اند كه خوشبختانه با طي مراحل و تكميل پرونده در بانك هاي عامل، پرداختي ها شروع شده 
و در همين راستا تسهيلات 8 واحد توليدي پرداخت شده و نزديك به 100 واحد در مرحله عقد قرار داد 
با بانك هاي عامل براي تأمين نقدينگي هستند كه روز به روز اين آمار در حال به روز شدن و افزايش است.  
وي ابراز اميدواري كرد كه طرح رونق توليد و همچنين اقداماتي كه در خصوص تسهيل امور توليد و رفع 

موانع از سر راه توليد در استان انجام مي گيرد موجب بهتر شدن وضعيت توليد خواهد شد. 

  س�منان: مسئول واحد حفاظت و مرمت اداره كل ميراث فرهنگي، 
صنايع دستي و گردشگري استان سمنان از مرمت50شيء سفالي موجود 
در مخزن اداره كل ميراث فرهنگي اين استان خبر داد. راضيه طاهري 
با اشاره به اينكه اين اش��يا از موزه ملي به مخزن استان سمنان منتقل 
شده اند، گفت: اين اشياي س��فالي مربوط به دوره هاي مختلف پيش از 
تاريخ، تاريخي و اس��لامي با نقوش مختلف حيواني و گياهي و ش��امل 

ريتون، قطعات كاشي و ظروف لعاب دار با كاربردهاي مختلف هستند.
  خراسان رضوي: عضو كميس��يون حمل و نقل و ترافيك شوراي 

اسلامي شهر مشهد گفت: سهم اتوبوسراني 
در سفرهاي درون ش��هري مشهد تنها 20 
درصد اس��ت و اين در حاليس��ت كه طبق 
مطالعات جامع حمل و نقل بايد 40 درصد 
از سفرهاي روزانه درون شهري توسط اين 
ناوگان انجام شود. محمود عامري فرد ادامه 
داد: خريد هر دستگاه اتوبوس 600 ميليون 

تومان هزينه دارد و از طرفي اگر بخواهيم ناوگان اتوبوس��راني مشهد را 
در وضعيت فعلي نگه داريم بايد سالانه 200 دستگاه اتوبوس به ناوگان 

اضافه كنيم كه متأسفانه بودجه ها كفاف نمي دهد.  
  تهران: آرمان كادري رئيس بنياد ش��هيد و امور ايثارگران قرچك 
با بي��ان اينكه پنجمين مرحله طرح پايش س��لامت خانواده ش��هدا با 
محوريت مراقبت و نگهداري از جامعه هدف به خصوص پدران و مادران 
شهدا كه كهولت سن دارند، در شهرستان انجام شد، گفت: 240 نفر از 
خانواده هاي معظم شهدا و ايثارگران و آزادگان زير پوشش طرح پايش 

سلامت قرار گرفتند. 
  قم: رئيس اداره آموزش و فرهنگ س��ازي فضاي مجازي حوزه هاي 
علميه خواهران كشور از راه اندازي كمپين »من يك دختر مسلمانم« 
خبر داد. محمدتقي جليلي گفت: همزمان با س��الروز ولادت باسعادت 
حضرت فاطمه معصومه)س( كه به عنوان روز دختر نامگذاري ش��ده 
است، شبكه علمي كوثرنت و س��امانه وبلاگ نويسي كوثر بلاگ اقدام 
به راه اندازي كمپين »من يك دختر مسلمانم« از طريق ايجاد هشتگ 

#دختر � مسلمان نموده اند. 
  كاشان: بهروز گرانمايه مديرعامل سازمان زيباسازي شهرداري كاشان 
از آغاز طرح س��اماندهي تابلوهاي هيئت هاي عزاداري در اين شهر خبر 
داد و با بيان اينكه در اين هفته نخس��تين تابلو در خيابان بهشتي و براي 
هيئت حسيني مسجد شامخي در معرض ديد قرار مي گيرد، تصريح كرد: 
تابلوهايي كه بر سردركوچه ها نصب مي شود، خطرآفرين است. در طراحي 
جديد رعايت مسائل ايمني، ابعاد مذهبي، فرهنگي و معماري كاشان و 
نقطه نظرات هيئت امناي هيئت توجه شده و همچنين فضاي كافي جهت 

نصب پوسترهاي هيئت و برنامه در پشت تابلو منظور شده است. 
  لرستان: دبير اتاق فكر محيط زيست لرستان گفت از ظرفيت محيط 
زيست استان براي كشاورزي پايدار استفاده شود. كامران عادلي در كارگروه 
اتاق فكر اس��تان با محوريت اقتصاد مقاومتي و محيط زيست بر توسعه 
كارآفريني در روستاها تأكيد كرد و افزود: روستاهايي كه ساختار آنها پير 
است تهديدي براي محيط زيست محسوب نمي شوند. نياز است در بخش 

مرتعداري بخش هايي را طراحي كنيم تا مشاركت مردم را شاهد باشيم. 
  همدان: مدير فرودگاه همدان از آمادگي براي راه اندازي مجدد پرواز 
عتبات عاليات در اين فرودگاه خبر داد و گفت: فرودگاه همدان درحال 
تدارك برنامه پروازي جديد به عتبات عاليات است. علي كيخايي با بيان 
اينكه در حال حاضر دو پرواز در فرودگاه همدان صورت مي گيرد، اظهار 
كرد: دو برنامه پروازي توسط دو ش��ركت سياحتي در فرودگاه همدان 
برقرار است به طوريكه شركت سياحتي عليصدر پرواز همدان_كيش و 

شركت آتا همدان_مشهد را پشتيباني مي كند. 
  زنج�ان: محمدجعفر علي��زاده مع��اون وزير راه و شهرس��ازي در 
حاشيه بازديد از روند احداث بيمارس��تان 235 تحتخوابي ابهر با بيان 
اينكه خوشبختانه شاهد روند مطلوب احداث اين بيمارستان بوده و به 
همين خاطر وزارت راه و شهرسازي نيز بهره برداري از اين پروژه را جزو 
برنامه هاي اولويت دار خود قرار داده است، افزود: اين بيمارستان داراي 

استانداردهاي جهاني است.

مريم احمدي
   گزارش يك

 120مدرسه ايلام
 در طرح هجرت 3 مرمت مي شود   

مع���اون هماهنگ كننده س����پاه     ايلام
اميرالمومنين)ع( استان ايلام گفت: طرح 
هجرت 3 در ايلام 120 مدرسه را تحت پوشش قرار داده و مرمت مي كند. 
س��رهنگ جمال ش��اكرمي با بيان اينكه در طرح هجرت 25 هزار نفر از 
دانش آموزان و اس��تادكاران در روز به كارگيري شده است، گفت: در اين 
طرح حجم عظيمي از دانش آموزان را با كارهاي جهادي آشنا مي كنيم تا 
براي به دست آوردن قله هاي پيشرفت و موفقيت از اين بنيه استفاده بكنند.  
وي با اشاره به اينكه اگر دانش آموز خود نقش بسزايي در ساخت و مرمت 
مدرسه داشته باشد بر فرهنگ استفاده از بيت المال تأثيرگذار خواهد بود، 
اظهار كرد: اين طرح با همت مشترك بين سپاه، آموزش، پرورش و نوسازي 
مدارس صورت گرفته است.  شاكرمي افزود: طرح هجرت 3 با هدف مرمت، 
رنگ آميزي، تعمير ميز و نيمكت ها و شعارنويسي در مدارس آغاز شده، 
كه دانش آموزان را در فضاي نشاط و مناسبي قرار دهد.  وي در آخر اذعان 
كرد: اين طرح با استقبال بي نظير دانش آموزان و مديران مدارس و همكاري 
فرماندهان نواحي و مسئولان بسيج دانش آموزي رو به رو شد كه تاكنون 

توانستيم با كمترين هزينه بهترين خدمات را ارائه دهيم. 

راضيه كشاورز


